
MRAMOR
5 I 2023

Slivenecký
ČASOPIS MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA-SLIVENECČASOPIS MĚSTSKÉ ČÁSTI PRAHA-SLIVENEC 1 I 2024



2   městská část – úřední informace 

9. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉ DNE 27. 11. 2023

NA TOMTO MIMOŘÁDNÉM 
ZASEDÁNÍ ZASTUPITEL-
STVO SCHVÁLILO: 
■ přijetí návratné finanční výpo-
moci ve výši 35 mil. Kč z rozpoč-

tu vlastního hlavního města Pra-
hy.  Návratná finanční výpomoc 
(bezúročná půjčka od Hlavního 
města Prahy) je určena výhrad-
ně na financování akce Výstavba 

bytového domu Ke Smíchovu a je 
splatná v 15 ročních splátkách 
počínaje rokem 2025 

■ pravidla rozpočtového provi-

zoria pro rok 2024 (pokud by to 
bylo nutné využít – ale nakonec 
to nutné nebylo)

■ rozpočtová opatření. 

10. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA KONANÉ DNE 18. 12. 2023

Lenka Kudláková (Komise pro kulturu 
a spol. život).
Všem poděkovala za spolupráci při konání 
kulturních akcí a  zároveň všechny pozvala 
na Masopust 2024.
Martina Havlíková (Sociální komise)
Informovala o termínech na pohovory s ža-
dateli o byt (březen 2024) a o přípravách na 
setkání s jubilanty.
Václav Šimáček (Kontrolní výbor)
Informoval o  jednání, které se konalo 
13.  12.  2023. Byla provedena kontrola usne-
sení z roku 2022, vše bylo shledáno v pořádku.
Bc. Pavel Fryš (Finanční výbor)
Jedenání FV se uskutečnilo 11. 12. 2023. Byl 
projednán rozpočet na rok 2024, střednědo-
bý výhled rozpočtu do roku 2029, předpoklá-
dané náklady a výnosy ve zdaňované činnos-
ti, rozpočet sociálního fondu na rok 2024

ZASTUPITELSTVO SCHVÁLILO:
■ uzavření darovací smlouvy se společností 
RESORT SLIVENEC, s. r. o.
■ výběr dodavatele na stavbu „Nástavba 
a  přístavba pavilonů Základní školy Praha 
Slivenec“, společnost Winning PS – stavební 
firma, s. r. o. za cenu 64  210  676,– Kč + DPH, 
jejíž nabídka byla v provedeném výběrovém 
řízení ze dne 18. 12. 2023 vyhodnocena jako 
nejvýhodnější

■ uzavření smlouvy o  smlouvě budou-
cí na zřízení věcného břemene spočívající 
v  umístění a  provozování součásti distri-
buční soustavy na pozemcích parc.č.  1953, 
1956, 1719/4, 1719/3, 1719/2, 1719/1, 222/53, 
1722/1 a 1723/1 v k. ú. Slivenec se společnos-
tí PREdistribuce, a. s.
■ uzavření darovací smlouvy na pozem-
ky parcelní číslo 1167/1, 1167/2, 1167/3, 
1167/12, 1167/17 k.ú. Slivenec a  na stavbu 
komunikace (část ulice Granátová)
■ přijetí finančního daru v  celkové výši 
300 000,– Kč od společnosti ANGARD Financi-
al Czech, a. s. na základě Smlouvy o spolupráci.
■ Rozpočet Městské části Praha  – Slivenec 
na rok 2024, včetně povinných příloh,
v  celkové výši příjmů 36 023 100,– Kč, vý-
dajů 73 618 200,– Kč, zapojeným financová-
ním v  celkové výši 11 409 100,– Kč a  zapo-
jenou návratnou finanční výpomocí ve výši 
26 186 000,– Kč (jedná se o  nevyčerpanou 
část návratné finanční výpomoci)
■ Střednědobý výhled rozpočtu MČ Praha – 
Slivenec na roky 2023–2029
■ Rozpočet sociálního fondu MČ Praha-Sli-
venec na rok 2024
■ Předpokládané náklady a výnosy ve zdaňo-
vané činnosti v roce 2024
■ Rozpočtová opatření
■ Upravený odpisový plán ZŠ a MŠ Praha - 
Slivenec, Ke Smíchovu 16
■ navýšení rozpočtu v příjmové a výdajové 
části o  7 500,00 Kč (navýšení příspěvku na 

výkon státní správy). 
■ dodavatele služeb týkající se tisku zpra-
vodaje městské části  – Sliveneckého mra-
moru, právnickou osobu UNIPRINT RE-

PRO, spol. s r. o.
■ vyhlášení záměru zakázky malého rozsahu 
týkající se údržby péče o park Granátová.
■ přidělení finančních prostředků ve výši 
300 000,– Kč určených na I. kolo grantů v ob-
lasti kultury a sportu na rok 2024
Olymp Florbal  20000,– Kč
Holubáři  15000,– Kč
Spolek MKMŽ  20000,– Kč
RC Pecka  47000,– Kč
Zdravotní klaun  8000,– Kč
SK Kamiwaza Karate  17000,– Kč
TJ AFK Slivenec  163000,– Kč
Lucie Veselá 10000,– Kč
■ navýšení rozpočtu v  příjmové a  výdajo-
vé části o  9 300,00 Kč. Jedná se o  úpravu 
rozpočtu související s  vrácením finančních 
prostředků z  akce EU-Šablony III ZŠ a  MŠ 
Slivenec, Ke Smíchovu 16 realizované v rám-
ci Operačního programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání
■ udělení Čestného uznání za rok 2023 panu 
Janu Šiplovi, paní Lucii Javůrkové a paní Janě 
Novotné.
■ zrušilo usnesení č. 29/3/2022 ze dne 19. pro-
since 2022 a schválilo statut sociálního fondu 
a zásady používání sociálního fondu
■ navýšení rozpočtu v  příjmové a  výdajové 
části o 227 500,00 Kč. Jedná se o poskytnutí 
dotace městským částem hl. m. Prahy na rok 
2023 – podílu na finančních prostředcích ob-
držených jako výnos daně z hazardních her 
a jako odvod z loterií
■ Strategický plán rozvoje Městské části Pra-
ha-Slivenec 2023 – 2042 (3. aktualizace) a
vyhodnocení 2. aktualizace Strategického 
plánu rozvoje Městské části Praha-Slivenec.
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Veřejná knihovna Praha-Slivenec zve na besedu

FUERTEVENTURA – OSTROV DIVOKÝCH PLÁŽÍ
s cestovatelem Pavlem Chlumem (Tripel.cz)

30. 1. 2024 od 18 hodin, zasedací místnost ÚMČ Praha-Slivenec
Pavel Chlum na tento neobyčejný ostrov vyrazil se svou rodinou. Držel se zásad cestování skupiny 

Tripel a stáhl cestovní náklady na minimum. Jak a kde koupit 

letenky, kde se levně ubytovat, jak se v cílové destinaci 

pohybovat a přitom se neomezovat, se dozvíte během před-

nášky. Na tomto krásném ostrově strávil téměř měsíc života 

a procestoval ho křížem krážem. Fuerteventura je druhým 

největším ostrovem Kanárských ostrovů. Leží v Atlantském 

oceánu zhruba 100km od afrického Maroka. Na jejím dlou-

hém pobřeží se nalézá více než 150 přírodních pláží.
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Milé sousedky, milí sousedé,

na posledním zastupitelstvu v  roce 2023 jsme 
schválili rozpočet naší městské části na letošní 
rok. Musím říci, že tak špatně se nám zatím nikdy 
rozpočet nesestavoval. Je to dané tím, že už od 
září máme u  Ministerstva kultury podanou žá-
dost o dotaci na 40 mil. Kč na stavbu polyfunkč-
ního centra a knihovny a stále nevíme, zda dotaci 
dostaneme či nikoli. Přitom by získání dotace náš 
rozpočet velmi výrazně ovlivnilo. Ale protože 
o dotaci zatím není rozhodnuto, tak jsme rozpo-
čet sestavili bez ní a pak bychom ho eventuálně 
museli upravit.
V polovině prosince v naší městské části konečně 
skončily všechny uzavírky a Slivenec i Holyně jsou 
zase normálně průjezdné. Padající sníh značně 
zkomplikoval závěrečnou fázi rekonstrukce ulice 
K Lochkovu a poslední asfaltovou vrstvu se tam 
podařilo dát jen s velkým úsilím a v podmínkách, 
které pro pokládku asfaltu rozhodně nejsou opti-
mální. Tak jen budeme doufat, že se to na kvalitě 
vozovky nějak nepříznivě nepodepíše. Bez po-
ložení asfaltu ale hrozilo, že budeme až do jara 
bez autobusů, resp. že by autobusy jezdily dále po 
svých po objízdných trasách, a to by opravdu ne-
bylo dobré. Nyní se ještě dokončuje chodník před 
restaurací U Bůčka, v ulici Ke Smíchovu v blízkos-
ti ulice K Váze už je hotový.
Také v ulici U Náhonu už skončila uzavírka, byť 
tam v  okolí probíhají různé další práce pro vý-
stavbu Kauflandu (na naší straně) i  Finepu (na 
barrandovské straně).
Dlouho si ale klidu neužijeme, protože už od 
15.  února dojde k  jednosměrné uzavírce ulice 
K Holyni (a k částečnému omezení i v ulici K Bar- 
randovu), protože Kaufland bude dělat protlak 
pod ulicí K Barrandovu tak, aby se mohl kanali-
zací napojit na síť ve Slivenci. Ulice K Holyni tak 
bude přístupná jen ve směru DO Slivence, při vý-
jezdu bude nutné využít dvě zbylé možnosti na 
obou koncích ulice Ke Smíchovu. Tato uzavírka 
bude trvat do 14. dubna.
Rovněž od 15. února by se měla uzavřít i ulice Ke 
Smíchovu od Senecury po ulici K Holyni, a to kvů-
li pokládce sítí a posléze kvůli rekonstrukci. Tato 
ulice bude uzavřena po celou stavební sezónu, 
tedy až do konce listopadu  2024. Nebude však 
uzavřena celá, ale po úsecích, protože musí být 
zachována dopravní obslužnost školy, domova 
seniorů i dalších provozoven, které zde sídlí. Zde 
bude rekonstrukce opravdový oříšek, protože uli-
ce je úzká, nemá objízdnou trasu a je zde hustá 

zástavba. Během léta pak bude uzavřena celá kři-
žovatka ulic Ke Smíchovu – K Lochkovu, což bude 
znamenat totální dopravní ochromení Slivence. 
Nicméně ta křižovatka se rekonstruovat musí, tak 
to prostě ty dva měsíce budeme muset vydržet. 
Tím budou hlavní ulice ve Slivenci hotové.
Také Holyni čeká krušný rok. Kvůli výstavbě 
okružní křižovatky, kterou společnost Hampr ne-
stihla udělat při minulé uzavírce, a kvůli překlád-
ce vysokého napětí PRE zde bude muset být ještě 
jednou kompletně uzavřena ulice U  Náhonu. 
Dohadujeme se nyní s investorem, na jak dlouho 
to bude, protože se snažíme omezit uzavírku na 
co nejkratší dobu. Každopádně se bude zároveň 
stavět vlastní budova Kauflandu, která by měla 
být hotova do února 2025, a zároveň předělávat 
zmíněná křižovatka včetně překládek sítí (to dě-
lají pro Kaufland dvě různé firmy), takže tam bu-
dou mít na stavbě poměrně veselo. Ve spolupráci 
s odborem dopravy Prahy 5 trváme nicméně na 
tom, aby podél ulice vznikl bezpečný koridor 
pro pěší. Další pěší koridor by měl vzniknout od 
tramvajové konečné do Kopanské. Zde už máme 
podepsané smlouvy s  Angardem a  čekáme jen 
na souhlas majitelky zbylých pozemků, abychom 
mohli chodník udělat.
Velkou stavební akcí, která nás čeká, je realizace 
nástaveb na stávající školní pavilony. Vysoutěži-
li jsme zhotovitele a zastupitelstvo ho na svém 
posledním jednání schválilo. Letos chceme udě-
lat nástavbu na zadním pavilonu (u fotbalového 
hřiště), v  roce 2025 pak rekonstrukci předního 
pavilonu. Dohodla jsem se starostou sousedního 
Lochkova, že si Lochkov požádá příští rok z rezer-
vy pro městské části o dotaci pro naši společnou 
školu. Zatím totiž kompletní finanční náklady 
na provoz i  rekonstrukci školy vždy nesla naše 
městská část a Lochkov se na tom nikdy nijak ne-
podílel, ač jejich děti spádově patří do naší školy 
a tvoří tam nezanedbatelnou část žáků.

Také jsme připravili soutěž na zhotovitele poly-
funkčního domu a knihovny – pro případ, že do-
staneme dotaci. Pokud ji nedostaneme, budeme 
muset soutěž zrušit, nicméně musíme být připra-
veni – času na výstavbu bude totiž velmi málo.
PVS rozhodla, že se nebude rozšiřovat kapacita 
holyňské čistírny odpadních vod, ale že se při-
praví její rekonstrukce na přečerpávací stanici. 
Splašky se budou přečerpávat do barrandovského 
sběrače B, jehož stavba se nyní intenzivně při-
pravuje. Podle PVS je tato varianta ekonomicky 
nejvýhodnější.
Od poloviny prosince má naše městská část no-
vé autobusové spojení s Velkou Chuchlí, o které 
jsem usilovala ve spolupráci se všemi chuchel-
skými starosty. Po mnoha letech jsme se koneč-
ně dočkali, nicméně linka 104 nefunguje tak, jak 
jsme si představovali. Mezi největší problémy 
patří fakt, že autobus nestaví u chatové kolonie 
v ulici K Homolce, kde má být zastávka „Obecní 
zahrada“, nestaví směrem do centra v  zastávce 
K Holyni ani v zastávce Do Chuchle a nejede až 
ke kruhovému objezdu pod Billou, což jsme také 
požadovali, aby se lidé dostali až do centra Ba-
rrandova. Zkusíme ve spolupráci s Ropidem tyto 
věci ještě vychytat. Nicméně hlavní je, že už je 
linka v provozu a doufám, že bude dobře sloužit. 
Umožní nám mimo jiné spojení na vlakovou za-
stávku Velká Chuchle.
A  poslední novina: v  listopadu schválilo zastu-
pitelstvo HMP změnu územního plánu na části 
pozemku severně od fotbalového hřiště. Naše 
městská část za tuto změnu od developera získá 
poměrně velký pozemek, který je dle územního 
plánu určen pro sport. Co by na pozemku mohlo 
být, budete moci ovlivnit i vy vyplněním anketní-
ho lístku, který je vložen v tomto Mramoru.
Věřím, že jste si užili hezké Vánoce v kruhu svých 
nejbližších a přeji vám všem krásný a klidný rok 
2024.  Jana Plamínková, starostka

Foto na PF z archivu Pavla Částky
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Když déšť ustal, vydal jsem se na zpáteční 
cestu. Prošel jsem tou samou trasou až do 
ulice Frančíkova a vydal se směrem k silnici 
spojující Slivenec s Lochkovem. Prý se tam 
podle strejdy Googla měla vybudovat sta-
nice STK pro automobily osobní, nákladní 
a  zemědělské stroje. No ještě, že z  tohoto 
záměru sešlo. Vzal jsem za vděk lavičkou 
na zastávce Frančíkova, když v  tom se od 
Lochkova sunul po silnici cyklista, který byl 
aspirantem na klienta buď Koronární jed-
notky v Motole nebo nejbližšího pohřebního 
ústavu. Z  posledních sil se mě po příjezdu 
k zastávce zeptal, jestli si může sednout. Ne-
měl jsem proti tomu námitek a on přisedl ke 
mně. Když se jeho tep zklidnil do normálu, 
jak závodnímu hřebci na závodišti v Chuchli, 
tak si mi postěžoval, že na výjezdu z Lochko-
va ho málem srazily dvě auta. „Proč jste tedy 
neužil cyklostezky, která vede vedle hlavní 
silnice“. To bohužel nebyla věta, kterou chtěl 
slyšet. Když zjistil, že moje a jeho sympatie 
nebudou kamarádi, nasedl na kolo a opět po 
silnici zmizel směrem do Slivence. No ať si 
potom cyklisté nestěžují, že je řidiči nemají 
rádi, když nevyužívají cyklostezek.
Usoudil jsem, že můj čas odchodu také na-
stal a  vydal jsem se po cyklostezce, neboť 
dopravní značka hlásala, že je i pro pěší, zpět 
do Slivence. Přeci jenom i na mě dolehl shon 
nadcházejících vánočních svátků a  mozek 
zavelel, že je třeba se tohoto shonu také zú-
častnit a vydat se k domovu. Došel jsem ulicí 
k Lochkovu až k Centru Senecura, kde jsem 
zamířil na novou stanici tramvaje. Na za-
stávce mě trochu překvapila kola uzamčená 
k zábradlí a vzpomněl jsem si na jeden vtip, 
kde měla jet okolo sovětská delegace a do-
tyčný prohlásil, že má kolo pojištěné a řádně 
uzamčené. Dát jsem uzamykatelný stojan na 
kola by nebylo na škodu.
Přijela tramvaj a  já nasedl s myšlenkou, že 
po svátcích se do Slivence určitě opět vrá-
tím.
Milé čtenářky, milí čtenáři, děkuji za přízeň 
a v novém roce 2024 hodně zdraví a štěstí.
 Václav Šimáček

Po přečtení Slova starostky na str. 3 by mohl 
čtenář nabýt dojmu, že nás čeká v letošním ro-
ce jen strádání, protože tam píšu hlavně o pro-
blémech a uzavírkách ulic. Ale ve skutečnosti 
jsou to vlastně optimistické zprávy, protože za 
nimi už prosvítá světlo na konci tunelu: až to-
tiž letošní uzavírky skončí, tak už budou naše 
hlavní ulice rekonstruované, Slivenec i Holyně 
budou upravené a pomalu se budeme těšit na 
nové nákupní možnosti v Kauflandu, kde bude 
i  lékárna, drogerie a  tolik žádaný bankomat. 
A taky možnost parkovat při cestě k tramvaji, 
ale to bychom asi neměli říkat moc nahlas . 
Bohužel jsou to na nějakou dobu asi poslední 
rekonstrukce ulic za městské finance, protože 
současné vedení Prahy v čele s ODS na rekon-
strukce dalších ulic odmítá dávat peníze.
Trocha vzpomínek: když jsme před více než 
17 lety nastupovali, vypadala naše městská 
část dost hrozně – většina obce bez kanaliza-
ce, bez plynu, ulice v příšerném stavu, školka 
pro pár dětí, která absolutně nestačila, kaple 
rozpadlá, centrum zarostlé a  neudržované… 
Poctivě se celou dobu snažíme dát vše dohro-
mady a  udělat z  naší městské části čtvrť na 
úrovni 21. století. A myslím, že se nám to daří. 
Jedním z důvodů je kontinuita – tím, že jsme 
zde už dlouho a ve stabilním složení, můžeme 
průběžně připravovat projekty a realizovat je. 
Uvědomila jsem si, kolik se toho podařilo, při 
vyhodnocování našeho Strategického plánu 
a při přípravě nového, když mi pracovník In-
stitutu plánování a  rozvoje, se kterým jsem 
plán konzultovala, řekl: „Připadá mi, že máte 
ten plán nějaký moc ambiciózní.“ No, není 
o  nic ambicióznější než ty předchozí, které 
průběžně naplňujeme. Kromě kontinuity je 
u nás důležitá ale i jiná věc: s výjimkou jedno-
ho volebního období jsme vždy měli v zastu-
pitelstvu i opozici. A  já si velice vážím toho, 
že – přes občasné silácké řeči – jsme vždy ve 
skutečnosti táhli za jeden provaz. Proberete-
-li si usnesení za mnoho let nazpátek, tak jen 
málokdy najdete nějaké, které bylo prohlaso-
vané „na sílu“. Většinou hlasujeme jednohlas-
ně. A já jsem za to moc ráda, protože to svědčí 
o tom, že našim zastupitelům jde víc než o ně-
jaké partajničení hlavně o věc. Jak to v každé 
správné obci má být. Kéž by nám to vydrželo…
 Jana Plamínková

To je otázka, na kterou není lehká odpověď. 
Jistě si každý z nás přejeme, aby byl úspěšný, 
abychom byli všichni zdraví a také, abychom 
se měli dobře. 2024 není žádné magické da-
tum, ale naším cílem je, aby byl právě tento 
rok ve znamení aktivit, které pro nás, obča-
ny Slivence, budou obohacením kulturního 
a  společenského života. Na první půlrok 
chystáme hned tři eventy, o kterých si my-
slíme, že zaujmou.
Rok 2024 znamená pro slivenecký fotbal 100 
let fungování a  nám se ve SPOLU podařilo 
dohodnout prestižní souboj starých gard 
Slivence a  Řeporyjí. A  bude to souboj oko-
řeněný o  slavná jména z  kulturního světa 
v obou týmech. A aby byl souboj opravdu na 
ostří nože, půjde také o souboj současného 
starosty Řeporyjí s budoucím starostou Sli-
vence. Těsně před koncem školního roku si 
děti, a  pevně doufáme i  rodiče, užijí druhý 
ročník modelářské show, kterou budeme 
v  rámci SPOLU pořádat společně s  Pecka 
modelář. První ročník byl ve znamení deš-
tě, teď pevně doufáme v  dobré a  konstant-
ní příjemné počasí, které přiláká o poznání 
více vyznavačů modelů letadel, autíček, ne-
bo lodiček. No a třešničkou na dortu by měl 
být první ročník Sousedského food festiva-
lu, od kterého si SPOLU slibujeme opravdu 
zajímavé, netradiční a autentické kulinářské 
zážitky.
Co se týká našeho aktivního zapojení do 
chodu obce, tak se i  nadále budeme snažit 
být autentickou opozicí k  současnému ve-
dení obce. Po více než roce jsme se rozkou-
kali v tom, jak MČ Slivenec funguje zevnitř 
a myslíme si, že nastal čas, pokusit se prosa-
dit změny, které budou ke prospěchu všech 
obyvatel Slivence. Pravda, politickou sílu na 
to zatím nemáme, ale odhodlání, odvahu 
a odolnost rozhodně. Budeme rádi, pokud se 
na nás budete v roce 2024 obracet s podněty, 
nebo s návrhy, které chcete tlumočit součas-
nému vedení obce. Náš tým SPOLU je ve vší 
vážnosti posune dál.
Jo a jestli máte nápad na nějakou pěknou akci, 
rozhodně nám napište. Děkujeme za přízeň.  
 Za koalici SPOLU, 
 Petr BÜRGER, odsslivenec@seznam.cz

 Pohled z druhé strany 
aneb jak jsem navštívil 
městskou část Praha-
-Slivenec

Městská část jde kupředuJaký bude rok 2024?

Tato rubrika je koncipována s ohledem na tiskový zákon v zájmu poskytování objektivních a vyvážených informací o městské čás-
ti Praha-Slivenec a poskytnutí přiměřeného prostoru pro uveřejnění sdělení, která vyjadřují názory členů Zastupitelstva MČ Pra-
ha-Slivenec týkající se naší městské části. Redakce nijak nezasahuje do textu. Kontakty na jednotlivé členy zastupitelstva najdete 
na www.praha-slivenec.cz

Část pátá
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„Udělejte něco s tou bezpečností,“ slýchám občas od občanů. Až by 
člověk nabyl dojmu, že je naše poklidná městská část něco jako praž-
ské Nairobi. Naštěstí tomu tak není. Npor. Michal Reiner, nový ve-
doucí barrandovského oddělení Policie ČR, považuje Slivenec i Ho-
lyni za velmi klidné lokality. Svědčí o tom i statistika protiprávních 
deliktů za období od 1. 10. 2023 do 1. 12. 2023, tedy za dva měsíce:
1x vloupání do stavebních buněk v ul. U Náhonu
1x vloupání do zemědělského objektu v ul. K Austisu
1x vloupání do kompostárny v ul. K Austisu
1x vloupání do dvou vozidel v. U Svahu a za Fořtem
1x vypátrání celostátně hledané osoby (osoba zadržena u  pumpy 
OMW)
6x přestupek občanského soužití (z toho 5x objasněno)
2x přestupek na úseku alkoholu a návykových látek
80x přestupek v BESIP (je tedy vidět, že nemají pravdu ti, kdo tvrdí, 
že zde policie neměří rychlost vozidel).

Pro doplnění uvádíme srovnání s územím Velké Chuchle za stejné 
období:
cca 20 majetkových trestných činů
7 majetkových přestupků
4x občanské soužití
4x alkohol a návykové látky
BESIP nelze dopočítat, jedná se o stovky deliktů.
V případě sídliště Barrandov se bavíme o cca sedmdesáti majetko-
vých trestných činech za stejné období.
Zajímavé je, že v den, kdy byla dopadena na pumpě celostátně hle-
daná osoba, se našla proti pumpě v křoví mrtvola (pravděpodobně 
sebevražda).
Mimochodem, o  bezpečnosti u  nás svědčí i  neúčast veřejnosti na 
velmi zajímavé besedě s  Městskou policií, kterou jsme zde měli 
v dubnu 2022.
 Pla

V minulém čísle Mramoru jsme vás informovali o chystaných změ-
nách webu městské části a plánované elektronické úřední desce.
V  průběhu prosince probíhal převod dat ze starého webu s  tím, že 
aktuálně se nacházíme ve fázi interního testování a finálního ladění 
webu.
Ačkoliv se budeme maximálně snažit veškeré „porodní“ problémy vy-
ladit již před ostrým spuštěním, může se pochopitelně stát, že v rámci 
nového webu mohou nastat drobné problémy, které bude třeba ještě 

během ostrého provozu ladit. S veškerými takovými připomínkami se 
prosím obracejte přímo na tajemnik@praha-slivenec.cz.
Co se týče elektronické úřední desky – ta je již zasmluvněná s tím, že 
dodavatel už jen čeká na pokyn městské části k instalaci a zprovoz-
nění. To se bude nicméně odvíjet od stavebních prací před úřadem 
v  souvislosti s  rekonstrukcí komunikace a  veřejného prostranství. 
Předpoklad umístění je cca březen / duben tohoto roku.
 Matěj Mlčoch

29. listopadu jsme se sešli na další posezení s paní starostkou v útul-
ném salonku bistra Kačák. Tato přátelská sousedská setkání bývají 
vždy velmi příjemná, nebývá nás moc, ale tím spíš se každý dostane 
ke slovu a paní starostka má dost časového prostoru s jednotlivými 
tazateli probrat jejich dotazy. Vzhledem k  tomu, že tentokrát byly 
zastoupeny všechny části Slivence, tj.  jak centrální Slivenec, tak 
i obyvatelé Habeše a Holyně, témat bylo hodně a různorodých. Jen 
pro vaši informaci krátce shrnu, že jsme se bavili o lokalitě K Dobré 
Vodě, stejně tak o nedodržování rychlosti v ulici K Váze, o plánova-
né výstavbě tunelu nebo o pracích/ nepracích na rekultivaci sklád-

ky, o problémech při rekonstrukci páteřní komunikace K Lochkovu, 
způsobených opravou Barrandovského mostu, o  tom, jestli bude 
možné opravit ulici K Rozvodně, která při opakujících se objížďkách 
dostala „pořádně zabrat“. Jak vidíte, námětů bylo požehnaně, a  to 
jsem určitě ještě na něco zapomněla.
Ti z nás, kteří mají chuť a v neposlední řadě i čas, vyslovili přání, aby 
případné úklidové akce ve vsi byly více propagovány směrem k širší 
veřejnosti, rádi bychom se zúčastnili, ale často se o  proběhlé akci 
dozvíme až z dalšího vydání Mramoru, což je určitě škoda.
Tak zase někdy!  Pavla Bouchnerová

Bezpečnost ve Slivenci (a v Holyni)

Aktuální informace k novým webovým stránkám MČ Praha-Slivenec
a elektronické úřední desky

Posezení s paní starostkou

UCTILI JSME PAMÁTKU OBĚTÍ TRAGICKÉ UDÁLOSTI, KTERÁ 

SE ODEHRÁLA 21. PROSINCE NA FILOSOFICKÉ FAKULTĚ.

ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA – SLIVENEC V ROCE 2024

OMLUVA

19. 2. 2024, 22. 4. 2024, 17. 6. 2024,   
9. 9. 2024, 4. 11. 2024. 6. 12. 2024

Tyto termíny jsou zároveň data pro uzávěrku periodika 
Slivenecký mramor. Prosíme přispěvatele o jejich dodržování.

Omlouváme se čtenářům posledního čísla r. 2023. Tiskařský 
šotek způsobil řadu chyb.
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Výstavba Obecního bytového domu ve Slivenci

Oprava multifunkčního
hřiště v ZŠ

Oprava lanovky na dětském 
hřišti Za Farou

Jak jsme psali v minulém čísle, že by se 
první týden v  prosinci měla asfaltovat 
komunikace k  bytovému domu, tak to 
stavbařům bohužel zhatilo počasí. Reali-
zace komunikace se tedy posouvá až na 
jaro. Do té doby je komunikace srovnaná 
štěrkem a  pojízdná. Práce uvnitř domu 
stále pokračují, na přelomu roku se po-
dařilo dům připojit na elektrickou ener-
gii. Hlavním problémem je v  současné 
době vysychání objektu. Zejména v hor-
ních patrech pod betonovou konstrukcí 
střechy to postupuje pomalu. Jak je z fo-
tografií zřejmé, bytový dům velmi pěkně 
zapadl do současné zástavby v centru Sli-
vence.  mus

V posledním listopadovém týdnu byla dokončena rekon-
strukce povrchu hřiště v  areálu ZŠ. Rekonstrukce byla 
provedena firmou 4soft,  s.  r.  o. Firma použila kvalitní 
materiály a práce byly provedeny včas a dle smlouvy.
Jsme rádi, že jsme mohli přispět k rekonstrukci volejba-
lového hřiště na ZŠ a věříme, že nové hřiště bude sloužit 
dětem a mládeži ke sportování a zábavě.

Některé díly lanovky byly již značně opotřebované a la-
novka nesplňovala bezpečnostní požadavky. Proto jsme 
vyměnili nosné lano a  místo nevzhledných pneumatik 
nahradili dojezd bezpečným pružinovým dorazem. Nyní 
je lanovka v pořádku. Děti si lanovku velmi oblíbily a my 
jsme rádi, že se opět mohou bezpečně prohánět vzdu-
chem.
 her
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Výstavba Obecního bytového domu ve Slivenci Uzavírky komunikací ve Slivenci a Holyni v roce 2024

Můstky na komunikaci K Dobré Vodě

Oprava multifunkčního
hřiště v ZŠ

Třetí pátek v prosinci se konečně podařilo dokončit ulici K Lochkovu a o 14 dní předtím i ulici U Náhonu. Zimní období bude letos pro sta-
vební firmy krátké. Již od 15. 2. 2024 by se dle plánu stavebních firem měla uzavřít část ulice Ke Smíchovu (cca od domova seniorů) směrem 
na Barrandov a práce by měly pokračovat do konce června, kdy bude zahájena rekonstrukce křižovatky K Lochkovu x Ke Smíchovu. Současně 
s tím se uzavře jeden jízdní pruh v ulici K Holyni (průjezdný bude směr do Slivence) až po ulici U Sportoviště. Tyto práce by měly být dokon-
čeny do poloviny dubna. Poté se bude pokračovat na druhé straně komunikace K Barrandovu na jižní straně ulice U Náhonu až do 30. 6. 2024.

Dne 28. 11. 2023 proběhla kolaudace dvou prvních můstků na ulici K Dobré 
Vodě. Těsně před tím se podařilo vyasfaltovat část ulice mezi těmito můstky 
a jejich napojení na stávající komunikaci. V současné době je stavba zasta-
vena a pracuje se na vyprojektování opravy a ztužení třetího mostku bez 
nutnosti jeho bourání. Jakmile bude hotov projekt, přistoupí se k  vlastní 
opravě a následně bude nově vybudován i poslední čtvrtý mostek na konci 
ulice K Dobré Vodě. Hned poté přistoupí městská část k provizorní opravě 
komunikace tak, jak si to přáli místní obyvatelé.  Příspěvky Śárka Musilová

Komunikace K Lochkovu 20. října 21. prosince

Komunikace K Lochkovu 8. listopadu Komunikace U Náhonu

UPOZORNĚNÍ

KVĚTINÁŘSTVÍ VE SLIVENCI SE PROMĚŇUJE 
Od začátku nového roku ukončuje oblíbené květinářství JL Na 
Křenkově svůj provoz tak, jak jsme jej znali. Od března bude v 
prostorách tzv. KVÍTKOMAT. 

BISTRO KAČÁK – ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY
Od 9.1. 2024 bude provoz kavárny v čp. 22 pro občany otevřen již od  10 
hod. ÚT – PÁ 10:00-21:00. V pondělí je bistro uzavřeno. Otevírací doba 
o víkendech zůstává stejná.

VEŘEJNÁ JÍDELNA SE STĚHUJE
Oblíbená jídelna „ve statku“ ukončila v prosinci r. 2023 provoz.
Od února 2024 můžete navštívit jídelnu v novém působišti, a to v ob-
jektu bývalé restaurace La Festa. Bude provozována v obdobné podobě.
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Vandalové poškodili stromy 
v biokoridoru
Nepochopitelného vandalismu se dopustil neznámý pachatel 
v  listopadu, když poškodil 13 stromů v  biokoridoru v  lokalitě 
U  Jezírka. Jednalo se o  listnaté stromy (třešně, jeřáby, lípy, hab-
ry). Vandal některým odřezal větve, jiným je ulámal, u některých 
stromů došlo dokonce k  odstranění celé koruny. Poškození bylo 
nahlášeno na Policii ČR, která se případem intenzivně zabývá.

Firma Kaufland konečně po mnoha měsících vysoutěžila zhotovitele polních cest a chodníku, které pro nás bude dělat v Holyni i ve 
Slivenci. V Holyni půjde o výstavbu polní cesty v prodloužení ulice Kopanská a o spojku mezi touto „polňačkou“ a cestou, která vede 
v prodloužení ulice U Smolnic. Chodník se bude dělat od východního konce ulice Ke Smíchovu k podchodu u akvaparku, takže obyva-
telé se konečně dostanou do podchodu suchou nohou.

Kaufland zhotoví i chodník v ulici U Náhonu (doteď nebylo zcela 
jasné, kdo ho bude dělat). U posledního chodníku, tedy od koneč-
né tramvaje do ulice Kopanská, vše záleží na majitelce pozemku 
- jakmile dá souhlas, můžeme zde provizorní panelový chodník 
udělat.  Pla

Nové cesty a chodníky

V minulém čísle časopisu Mramor jsme informovali o nahrazení 
starého plotu v areálu školy. Původní dřevěný plot měl již své nej-
lepší roky za sebou. Po pečlivém 
zhodnocení jsme se rozhodli dát 
mu ještě druhou šanci. Staré 
plotové plaňky pracovníci údrž-
by v  zimních měsících plánují 
obrousit a  natřít, popraskané 
a  uhnilé plaňky vyměnit za no-
vé. Renovovaný plot poté bude 
umístěn tak, aby kopíroval hra-
nici ochranného pásma památ-
ného stromu v  Holyni. Celkem 
bude potřeba 60 m plotu. V  tu-
to chvíli mají pracovníci údržby 
zrenovovanou asi polovinu.
 Příspěvky Petra Fellnerová

VOK NA ROK 2024

MOBILNÍ SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU

ZPĚTNÝ ODBĚR ELEKTRICKÝCH

A ELEKTRONICKÝCH ZAŘÍZENÍ

Plot kolem památného stromu

Nové výsadby stromů
Na polní cestě U Smolnic byly na 
konci roku vysazeny dva jírovce. 
Dochází tak k  postupné obnově 
kaštanové aleje podél této polní 
cesty. Do budoucna je v  plánu 
dosadba ještě dvou jírovců.
V  listopadu  2023 byl také vysa-
zen mix ovocných stromů podél 
polní cesty V Lipkách. Můžete tu 

potkat třešně, hruš-
ně, jabloně i slivoně. 
Další výsadba podél 
této polní cesty je 
v plánu v roce 2024.
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I v roce 2024 čeká na majitele psů povinnost uhradit místní poplatek ze psů. Majitelé s trvalým pobytem nebo s povolením pobytu (podle 
předpisů cizineckého práva) na území naší městské části mají vyměřen poplatek: 300,– Kč za jednoho psa a 600,– Kč za každého dalšího psa 
stejného majitele. Poživatelé všech druhů důchodů a osoby starší 65 let mají poplatek vyměřen ve snížené výši 200,– Kč za jednoho psa a 300,– 
Kč za každého dalšího psa stejného majitele. Platbu místního poplatku můžete provést v hotovosti přímo na úřadě nebo převodem na účet MČ 
Praha – Slivenec, při bezhotovostní platbě je nutné uvést přidělený variabilní symbol. V případě, že psa již nemáte, je nutné ho na úřadě odhlá-
sit. Je také třeba ohlásit jakoukoli změnu (změna počtu psů, změna bydliště, přiznání důchodu). Zároveň připomínáme povinnost každého ma-
jitele psa na území hl. Prahy nechat psa staršího 6 měsíců trvale označit mikročipem, který odpovídá ISO standardu vydanému Evropskou unií. 
Označení psa mikročipem na žádost chovatele provede veterinární lékař. Všechny změny, které mají vliv na výši a placení místního poplatku 
ze psů, je poplatník povinen nahlásit do 15 dnů správci poplatku. Místní poplatek musí být uhrazen do 31. března 2024. Dotazy k místnímu 
poplatku za psa směřujte na fellnerova@praha-slivenec.cz nebo 251 812 249.  Příspěvky Petra Fellnerová

Na začátku prosince 2023 zasáhlo celou republiku vydatné sněžení. Jako vždy byli pracovníci technických služeb naší městské části v pohotovos-
ti 24 hodin denně i o víkendech. V době kalamity zajišťovali sjízdnost komunikací a zabezpečovali schůdnost chodníků, i když to byl často běh na 
dlouhou trať vzhledem k velikosti naší městské části. Zaslouží si proto náš velký dík za svoji obětavou práci. Poděkování patří také zodpovědným 
řidičům, kteří svá vozidla neparkují na chodnících či v místech nájezdů na chodníky a umožňují tak plynulý průjezd úklidové techniky.

V poslední době se roztrhl pytel s dotazy, které se týkají obytných zón. Jak to vlastně s obytnými zónami je? Značka IP26a, tedy Obytná zóna, 
označuje oblast, kde kromě obecných pravidel provozu na pozemních komunikacích platí zvláštní pravidla pro provoz v obytné zóně. 
V Obytné zóně je omezena maximální rychlost na 20 km/h. Specifická je také úprava pravidel ohledně parkování. V obytné zóně se smí 
parkovat pouze na místech k tomu určených, tj. vymezených dopravním značením. V obytné zóně platí přednost zprava, ale při výjezdu 
z ní musí řidič dát přednost všem ostatním vozidlům. V tomto případě je totiž obytná zóna něco podobného jako například polní nebo 
lesní cesta.
Obytnou zónou je celá Holyně (s výjimkou ulice U Náhonu), celá Habeš, a to včetně ulice Frančíková, oblast Řepkového pole, východní 
část ulice Granátová, horní část ulice Višňovka (až ke hřbitovu) a také cesta z Holyně na Barrandov.

Zimní údržba

Obytná zóna

Místní poplatek za psa v roce 2024

V sobotu 16. 12. 2023 byla zprovozněna nová autobusová linka s číslem 104. 
Tato linka zajišťuje přímé spojení Barrandova, Slivence a Velké Chuchle, 
a to v trase Klukovice – Poliklinika Barrandov – Stará Holyně – Škola Sli-
venec – Velká Chuchle – Na Hvězdárně. Linka je v provozu celodenně v in-
tervalu 60 minut, ve špičkách pracovních dnů v intervalu zkráceném na 30 
minut. V lednu jsou plánovaná jednání s ROPID, kde bude naše městská 
část, v návaznosti na žádosti občanů, navrhovat vznik zastávky na zna-
mení v oblasti zahrádkářských kolonií mezi Slivencem a Velkou Chuchlí 
a také umístění zastávky v ul. Do Chuchle ve směru z Velké Chuchle.

Nová autobusová linka 104
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V  úterý 12.  prosince uběhlo přesně 100 dnů od nástupu prvňáčků do školy. 
K této příležitosti byli do školy pozváni i rodiče, aby s dětmi a paní učitelkami 
tento den oslavili. Rodiče mohli přihlížet hodinám českého jazyka a matemati-
ky, někteří se do výuky i statečně zapojovali. Poté se všichni s nadšením pustili 
do vyrábění betlému z modelíny (1.A) nebo vánočního řetězu na třídní stro-
mek (1.B). Oslava byla zakončena ve školní jídelně, kam byli rodiče pozváni na 
ochutnávku oběda.
Moc děkujeme rodičům za hezké dopoledne a věříme, že si všichni společně 
užili předvánoční čas.
 A. Lošová, učitelka 1.A

V neděli 3. 12. bylo ve škole už od dopoledních hodin nezvykle rušno. 
Probíhaly tu totiž přípravy na adventní odpolední dílničky, vánoční di-
vadlo dětí a vánoční školní jarmark. V dílničkách si děti i jejich dospělý 
doprovod mohli vyrobit adventní věnec, vánoční dekorace nebo ozdobit 
perníčky. Po skončení dílniček děti ze třídy 4.B paní učitelky Jančovičo-
vé všechny přítomné potěšily krásným divadélkem o narození Ježíška. 
Představení se moc povedlo nejen dětem na pódiu na nádvoří školy, ale 
i hudebnímu sboru paní učitelky Helén, který celé představení dopro-
vázel. Adventní odpoledne uzavřel vánoční jarmark v  aule školy, kde 
každý, kdo přišel, mohl získat skvělé vánoční sušenky, krásné obrázky 
i dekorace… vše vyrobené dětmi ve škole.
Děkujeme všem, kteří s námi přišli příjemné adventní odpoledne sdílet. 
Děkujeme i všem přátelům a příznivcům naší slivenecké školy za podpo-
ru v roce 2023 a těšíme se na další spolupráci v roce 2024. P. Chlumská

Ve středu 13. prosince se žáci 2. stupně ZŠ Slivenec, v doprovodu prů-
vodce a  učitelů, vypravili na celodenní adventní výlet do Drážďan. 
Motivace je pro výuku cizího jazyka velmi důležitá, a proto žáci, kteří 
se učí němčinu jako druhý cizí jazyk, měli možnost vyjet do Německa 
a zkusit použít své znalosti v praxi. Pro některé to byla první zkuše-
nost a první setkání se saskou metropolí. Žáci si prohlédli historické 
centrum města a sbírku obrazů v Zwingeru, navštívili kostel Panny 
Marie, dozvěděli se něco o historii města a samozřejmě si nenechali 
ujít adventní trhy. Všichni nasáli předvánoční atmosféru, ochutnali 
německé speciality a nakoupili originální dárky pro své blízké. Děti si 
to moc užily a už se těší na Vánoce.  A. Mišeková, učitelka jazyků

100 dnů prvňáčků

První adventní neděle ve škole

Jazykový zájezd do Drážďan
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Letošní adventní čas začal kouzelně. Nasněžilo a děti si celý týden užívaly bobo-
vání, koulování a stavění sněhuláků. Ve školce nás navštívil Mikuláš, Čert a Anděl, 
kteří všem hodným dětem přinesli nadílku a hříšníci slíbili, že se polepší. Vánoční 
besídky se všem třídám moc povedly. Byly spojené s dílničkou, kde si mohli rodiče 
s dětmi společně vytvořit různé vánoční dekorace, které si odnesli domů na pa-
mátku. Ježíšek donesl do školky nové hračky a čekání na Vánoce nám všem velmi 
rychle uteklo.
 I. Obermajerová, učitelka v modré třídě

Během listopadu a prosince se díky ochotě pana Paula všechna od-
dělení postupně vydala na prohlídku úžasného, „dobře utajeného“ 
sliveneckého muzea, které se nejen dětem velmi líbilo. Panu Paulo-
vi za tuto možnost velmi děkujeme.
Všechna oddělení se během těchto dvou měsíců postupně vystřída-
la při návštěvách místní slivenecké knihovny.
V úterý 5. prosince proběhl v družině „čertovský den“. Také letos 
se zapojily děti z oddělení Vlčat do projektu „Krabice od bot“ a po-
mohly tak s vánoční nadílkou potřebným dětem. V prosinci si děti 
mohly náležitě užívat i sněhové nadílky. Zájemci pak měli možnost 
vydat se školní družinou i na další filmové představení do kina Ra-
dotín.
Ve středu 6.  prosince uskutečnily děti z  oddělení Koťat společně 
s několika dalšími dobrovolníky ze 4.B další „misi“ ve sliveneckém 
domově seniorů SeneCura. I tentokrát odvedly skvělou práci, jejímž 
výsledkem byl nejen společný výtvor, ale především radost a spo-
kojenost. Děti ze všech oddělení také nacvičovaly vánoční koledy, 
které se mimo jiné chystaly zazpívat právě klientům domova Sene-
Cura.  -PeS-

Adventní čas v našich školkách

Školní družina

Veřejná knihovna Slivenec
ve spolupráci s Komisí pro rodinu a děti zve na besedu

PODOBY BOŽENY NĚMCOVÉ 
V DOCHOVANÉ KORESPONDENCI

s Lucií Saicovou Římalovou

20. 2. 2024 od 18 hodin

zasedací místnost ÚMČ Praha-Slivenec

Doc. Lucie Saicová Římalová působí v Ústavu českého jazyka a teorie 
komunikace na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. Zabývá se sou-
časným českým jazykem, osvojováním jazyka u dětí a analýzou textů. 
Dlouhodobě se zajímá o žánr dopisu a podílela se na vydání první 
úplné edice korespondence Boženy Němcové (Korespondence I–IV, 
Praha: Lidové noviny 2003–2007).
Korespondence Boženy Němcové je spojena s nejedním paradoxem. 
Spisovatelka napsala během svého života mnoho soukromých do-
pisů, které jí pomáhaly udržovat vztahy s těmi, kteří právě nebyli na 
blízku. Dnes dochované dopisy čteme vydané v knihách, čteme je ji-
nak než původní adresáti a mnohému v nich už nerozumíme. Přesto 
v nich můžeme vidět Boženu Němcovou v různých podobách a v prů-
běhu téměř dvaceti let. I  když se dopisy pro mnohé čtenáře staly 
důležitou součástí spisovatelčina díla, první úplnou edici korespon-
dence se podařilo vydat až na začátku 21. století.



V neděli 26. listopadu byly rozsvíceny ve Slivenci i v Holyni vánoční stromy. Oba slavnostní okamžiky podmaloval živým muzicírováním soubor 
Třehusk. Zazněly méně známé adventní písně, ale také vánoční koledy, které si mohli zazpívat opravdu všichni. Slivenecký strom tradičně zdobí 
dřevěný betlém, který vysvětili křižovníci. Holyňský strom je v těsném sousedství kaple sv. Jana Křtitele. V té byla k vidění až do svátku Tří králů 
vánoční instalace malovaného betlému, který vyrobily dětí ze Sliveneckého klubu Švestka.
Poděkování: Rodině Růžičkových (slivenecký strom), rodině Koudelkových (holyňský strom), pracovníkům údržby MČ, paní Petře Fellnerové (úsek 
životního prostředí MČ), paní Adéle Rozehnalové (instalace v kapli) a dětem z výtvarných kurzů Klubu Švestka a p. Davidovi Kučerkovi z řádu kři-
žovniků.

Rozsvěcení vánočních stromů

  společnost 12 



Slivenecká náves se v sobotu 16. prosince přeměnila v řemeslný jarmark s občerstvením a bohatým programem. Koncert mobilní zvonohry, po-
hádkové představení pro děti, andělská poštovna, koledy, výtvarné dílny, kejklíři, živý betlém a velkolepá ohňová show závěrem – to vše s notnou 
dávkou té opravdové vánoční atmosféry těšilo celé odpoledne velký počet návštěvníků.
Poděkování: Pracovníkům úřadu MČ, agentuře Merlet, pánům Manouškovi a Rejžkovi (carrilon), provozovateli bistra Kačák, manželům Bílkovým 
a Katzlingerovým, paní Jirákové, Šimkové a Javůrkové.  Příspěvky Lenka Kudláková

Vánoční jarmark s Pražskou mobilní zvonohrou

13  společnost Slivenecký mramor 1 l 2024
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V  pondělí 4.  12.  2023 na schůzce seniorů v  Klubu jsme měli přednášku Ing.  Janoucha,  Ph.D. 
a  Ing.  Lucie Richterové z  neziskové organizace Via Lucis Praha,  o.  p.  s. o  záludnosti některých 
zpráv z internetu. Přednáška byla spolufinancována hl. městem Praha. Přítomní byli informováni 
o konspiračních teoriích, o opakovaných dezinformacích, které se nakonec v naší mysli „stávají 
pravdou“, o propagandě a soustavném přesvědčování, o způsobu šíření nepravdivých zpráv, o ma-
nipulaci s emocemi. Pro nás, kteří jsme se dříve narodili a chceme a potřebujeme věřit alespoň 
jedné uchopitelné berličce, to byly informace spíše smutné! Přiblížení k praktickému užití umělé 
Inteligence, její schopnosti, rychlosti a  umění nás téměř vyčerpalo. Nám, starší generaci, už to 
mozek nebere. Kdo se chcete dovědět více o dezinformacích, podívejte se na internetovou adresu 
konspiratori.sk nebo manipulatori.cz.
Jsme vděční přednášejícímu Ing. Janouchovi a Ing. Richterové, že se našemu Klubu seniorů věno-
vali, upozornili na nebezpečí internetu. Stejně bude záležet na každém z nás, na kritickém myšlení 
a hlavně vzdělání. Bude-li možnost, pozveme oba znovu.  

Senioři z Klubu seniorů Slivence a Holyně společně a plánovaně objevují krásy Prahy a okolí:
Varhanní koncert v kostele Krista Spasitele na Barrandově
byl ve středu dopoledne 8. listopadu. Do úplného ticha se rozeznělo preludium od Johanna Sebastiana Bacha. 
To byl zážitek! A pak už následovala další díla od autorů Louis Vierne a Charles-Marie Idora. Interpretka Linda 
Sítková nám předvedla, co umí. Byla snímána webovou kamerou a obraz byl přenášen na plátno před oltářem.
Břevnovské usedlosti
Navštívili jsme je 23. listopadu. Jsou to ostrůvky dřívější zástavby, dnes skoro ztracené v nové výstavbě. 
Dřív to bylo naopak. Dřív to byly velké usedlosti s rozdílným posláním. Některé se modernizovaly podle 
toho, čemu sloužily, jiné zanikaly, jak klesala jejich potřeba. Tak jsme našli třeba Malovanku, která je před 
úplným zánikem, tam byl strach vstoupit. Hned vedle je Šlajferka, několikrát zmodernizovaná stavba, 
dnes sídlo Kongregace Školských sester řádu sv. Františka. Tam nás uvítala sestra Daniela a odvedla 
nás do kaple, kde nám dala podrobný výklad. Bylo to velice milé setkání. Dále jsme se pohybovali proti 
toku potoka Brusnice, obešli jsme rybník Vincentinum, nakoukli na usedlost Petynka a došli ke Kapli 
Panny Marie. Tam je dokonalá ukázka toho, jak staré stopy po osídlení zanikají v dnešní moderní zástav-
bě. Kaple tam je, ale jak dlouho ještě bude? Potom už jsme došli k zrekonstruované usedlosti Kajetánka. 
Ta se nachází v rozlehlém parku s jezírkem. Prohlédli jsme si ji zvenku a někteří i uvnitř. Bylo tam hezky 
útulno a dobrá kuchyně.
Andělská matiné, cyklus koncertů klasické hudby pro seniory
Městská část Prahy 5 a spolek Pontes musici pořádali v pondělí 27. listopadu koncert pro seniory v kos-
tele Krista spasitele na Barrandově. Byli jsme tam a byl to zážitek! Vystoupila dvojice umělců v uskupení 
„CEMBALO A THEORBA EN DUO“. Na cembalo hrála Monika Knoblochová a na teorbu a barokní kytaru 
Jan Krejča. Oba umělci spolupracují s mnoha špičkovými domácími i zahraničními soubory. Poslouchali 
jsme hudbu 16. – 17. století a drnkavý zvuk cembala s teorbou souzněl v moderním kostele velmi pří-
jemně. Cembalo jistě znáte. Teorba prapůvodně pochází z arabského světa, má dlouhý krk, mnoho strun 
i velikostí. Barokní (španělská) kytara je menší, ale zvuk má také sametový. V kostele Krista Spasitele na 
Barrandově je dobrá akustika, tak neváhejte s návštěvou koncertů.
Výstava obrazů „ Mařákovci“ v pojišťovně KOOPERATIVA v Karlíně
Výstavu jsme navštívili 27.  listopadu. Žasli jsme nad uměním našich malířů 19. a 20. století, vyslechli 
jejich životní osudy, nepochopení okolím, skromností i velkou chudobou – přesto i dnes je jejich práce ob-
divuhodná. Pokud se na výstavu vydáte, uvidíte obrazy Julia Mařáka a jeho žáků, Aloise Kalvody, Františka 
Kavána, Antonína Hudečka, Josefa Bártu, Františka Pečínky, Jaroslava Panušky, Bohuslava Dvořáka a další 
umělecká díla. Nenechte si výstavu ujít!!!  

Na poslední schůzce seniorů jsme se domluvili na společné návštěvě Jubilejní výstavy betlémů v Klementinu. 
Jeli jsme v pátek 15. 12. 2023. Výstavu připravil Spolek českých betlémářů z nejlepších našich betlémů, které 
se vystavovaly většinou poprvé. Materiály, zpracování, vzhledová úprava – unikátní. Žasli jsme nad fantazií 
a šikovností českých ručiček. Třeba pohyblivý betlém z Kampy v pozadí s Hradčany, Petřínem, Werichovou 
vilou, Golemem s psíky a kočičkami byl pro nás i přítomné děti nepřehlédnutelný. Vyřezávané betlémy z li-
pového dřeva nebo složený betlém ze skartovacího bílého papíru na tmavomodré podložce – obdivuhodné! 
Výstava je otevřená do 7. ledna 2024. Neváhejte.  Příspěvky Irena Krejčová, vedoucí Klubu seniorů

Dezinformace, bezpečnost, umělá inteligence na internetu

Byli jsme…

Jubilejní výstava betlémů v Klementinu

SPOLEČENSKÁ
KRONIKA

Srdečně blahopřejeme

těm občanům, kteří

v měsíci lednu a únoru 

oslavili či oslaví významné 

životní jubileum.

LEDEN
Pan Jaroslav Balík

Paní Hana Valicová

Paní Drahomíra Márová

Pan Ludvík Pač

Paní Jana Červenková

Pan Václav Loučka

ÚNOR
Paní Marie Nosková

Pan Josef Pinc

Pan Jiří Tomšů

Paní Miloslava Čurdová

Pan Václav Halada

Pan Jiří Knopp

Pan Jan Novotný

Paní Bohumila Popardowská

Pan Jiří Vlček

Paní Marie Uhlířová

Paní Jana Vejvodová

Paní Zdeňka Nagyová

Paní Ladislava Schücková

Hodně štěstí, pohody 

a hlavně zdraví do dalších let

přeje zastupitelstvo a úřad 

MČ Praha-Slivenec.
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V úterý 14.  listopadu dopoledne nás navštívila 1.A s paní učitelkou Lošovou. Po 
lekci čtení čekalo děti ještě překvapení. Našly v knihovně schovanou sovičku Ro-
zárku, jejich maskota, a ta jim napověděla, že se ještě něco bude dít. Paní učitelka 
si totiž připravila pro děti nový krásný slabikář a došlo k slavnostnímu předávání. 
To byla paráda!
Úterky jsou vyhrazeny čtení družině, při poslední návštěvě převažovali prvňáci. 
Četli jsme z knihy Radka Malého (ilustrace Nikola Hoření) Příhody matky Přírody 
(nakladatelství Meandr). Vybrali jsme příhodu Proč má bobr placatý ocas. A tak se 
děti přiučily, jak vlastně bobr vypadá, jak poznáme, kde žije, čím se živí. Pohádko-
vá forma obsahuje reálné informace ze života zvířat. Čtení připravila knihovnice 
Šárka.

V listopadu jsem si vyslechli zajímavou přednášku od nám dobře známého cestovatele Libora Drahoňovského, tentokrát jsme zavítali na Lipno.
Beseda s promítáním fotografií se věnovala přírodním krásám i pamětihodnostem v okolí přehradní nádrže Lipno, rozlohou největšího vodního gi-
gantu u nás. Spatříme malebná městečka a mnohá jiná zajímavá místa na české i rakouské straně regionu. Například kamenné moře Čertovu stěnu, 
skalní útvary v okolí Loučovic nad Vltavou, klášter ve Vyšším Brodě a Vítkův kámen, nejvýše položenou hradní zřícenu v Čechách. Dověděli jsme se, 
jak to bylo s vodní elektrárnou Spiro, v době svého založení bezkonkurenčně největší v celém Rakousku-Uhersku, dále o zaniklé papírně v Loučo-
vicích a o druhé nejstarší elektrifikované železnici u nás. Připomněli jsme si zaniklé vsi, které byly po 2. světové válce vysídleny a záměrně zničeny 
v souvislosti s vytvořením zakázaného hraničního pásma. Pan Drahoňovský nám seznámil též se zajímavými obcemi na přilehlé rakouské straně.
 Příspěvky Jiřina Haningerová

Pokračujeme ve čtení dětem ze ZŠ a družině

Přednáška Lipno a okolí

 SCHVÁLENÝ ROZPOČET MČ PRAHA-SLIVENEC NA ROK 2024



16   Klub Švestka

V adventním čase proběhlo, jako každým rokem, několik milých před-
vánočních setkání. V bistru Kačák se například uskutečnily dva reci-
tály našich hudebních kurzů. Byla to tradiční přehlídka žáků z kurzů 
flétny a zpěvu lektora Dalibora Pavelky a nově také studentů hry na 
klavír, které vede lektorka Olena Jaroš. Všichni aktéři si vysloužili na-
dšený potlesk. Vždyť někteří mají za sebou teprve čtyři měsíce studia! 
Takřka vpředvečer první adventní neděle se uskutečnila oblíbená a 
léty prověřená adventní tvořivá dílna s Táňou, která opět přinesla do 
švestkového ateliéru nepřeberné množství materiálu, takže si každý 
návštěvník mohl zhotovit adventní věnec opravdu podle svých před-
stav. Tvořivou dílnu zorganizovalo také rodinné centrum Pecka. Obra-
zy z výtvarných kurzů Paletek zase zdobily po celé adventní a vánoční 
období, až do svátku Tří králů, interiér kaple v Holyni, kde byly součás-
tí vánoční instalace. Zúčastnili jsme se také vánočního jarmarku, kde 
jsme otevřeli stánek s prezentací drobných dárků, především z kurzů 
keramiky.  Lenka Kudláková

Po celý advent tu byl pro všechny švestkový strom přání, kam si 
každý mohl přijít pověsit to své. A že těch přání bylo! Nemůžeme 
jinak, než popřát, nechť se všechna ta přání splní. Každým ro-
kem nám právě slivenecký strom přání jen potvrzuje, co všichni 
dobře víme - ať jsme malí, nebo velcí: že to nejdůležitější je zdra-
ví, láska, přátelství, dobré úmysly a empatie k druhým i k místu, 
kde žijeme.   Šťastný rok 2024!

Advent v Klubu Švestka

foto Cowley C

Koncert žáků lektorky Oleny Jaroš

Adventní dílna s Táňou Švestkový strom přání
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MKMŽ Slivenec na nádraží Praha-Vršovice
Již poněkolikáté se náš Spolek MKMŽ Slivenec účastnil akce Mikulášské parní jíz-
dy jako spolupořadatel. V sobotu 2. 12. a v neděli 3. 12. v bývalé provozní budově 
Vršovického nádraží jsme postavili kolejiště dlouhé 30 metrů. Po oba dny přišlo 
množství malých i velkých návštěvníků.  Daniel Sigan

foto Cowley C Stánek Klubu Švestka na Sliveneckém jarmarku Pozvánka RC Pecka



Prima sezóna koncertů ve Slivenci

Adventní koncert očima návštěvnice

18   kultura, informace 

V krásném sále hostince u Bůčka probíhají v podzimní/zimní sezoně hudební představení. Po 
úspěšném koncertu Tria Michala Prokopa zkraje roku vystoupili ve Slivenci další umělci. Jana 
Koubková s Quartetem, Iva Bittová s kapelou Čikori a na vánočním koncertu komorní soubor 
Basfifa s barokní hudbou. Smyslem je nabídnout divákům kulturní vystoupení v místě do-

mova, možnost potkat sousedy, 
nezanevřít na společenské udá-
losti v hektické době, vnitřně se 
zastavit při poslechu hudby. Ce-
na vstupenek se odvíjí od výše 
nákladů. Případný zisk ze vstupného putuje na konto Českého červeného kříže. Přijďte 
se i vy zapojit do společenského dění a podpořit kulturu na dalším chystaném koncertu. 
Luboš Pospíšil vystoupí s přáteli v sobotu 27. ledna 2024 od 19. hodin. 
 Jakub Štefan

Na druhou adventní neděli uspořádal pan Štefan s podporou grantu naší městské části v sále hostince U Bůčka adventní koncert komorního orchestru 
Basfifa. Co může být lepšího, než mít koncert přímo v obci, že? V minulosti bývaly koncerty tohoto typu v našem kostele, což už bohužel v poslední 
době neplatí, a tak je jenom dobře, že je možnost uspořádat je právě U Bůčka, kde je k dispozici dostatečně velký sál. Bohužel, tentokrát se nesešel příliš 

velký počet zájemců, přestože orchestr hrál skvěle, zpěvačku měli excelentní a dra-
maturgii také. Skladby byly zaměřeny adventním směrem, ale nejednalo se o příliš 
známý a obehraný repertoár, zazněly koledy, které jsme nikdy neslyšeli, i různá krát-
ká hudební díla. Opravdu 
pěkné. Tak třeba se příště 
podaří oslovit i větší počet 
hudby milovných poslu-
chačů, protože tento or-
chestr za to opravdu stojí.  
 Pavla Bouchnerová

OTÁZKY A ODPOVĚDI

V Opálové se pokládají nové optické kabely. Firma tam ale nechala dost 
nepořádek a o kameny si dokonce dva řidiči prorazili kolo. Můžete s tím 
něco udělat?
Upozorníme firmu, která tam kabely pro Vodafone pokládá, aby si vše řád-
ně uklidila.

Proč nová linka autobusu 104 nestaví při cestě na Barrandov v zastávce 
K Holyni?
Linka 104 zahýbá z ulice Ke Smíchovu do ulice K Holyni a zde zastávka 
zřízena není. Místo toho byla nově zřízena zastávka Návětrná, která nyní 

funguje v obou směrech. Zastávka by se dala udělat jen na úkor parkova-
cích stání.

Mohli byste očistit ulici K  Dobré Vodě? Za nově zrekonstruovanými 
můstky je tam spousta bláta. A kdy uděláte v ulici asfalt?
Objednali jsme čistění, ale bohužel firma EKIS tam stále odstraňuje ne-
dodělky, tak se ulice očistit nedala. Firma ale slíbila, že po skončení prací 
ulici vyčistí, takže v době, kdy čtete tyto řádky, by tam už mělo být ukli-
zeno. Asfalt položíme, až skončí práce na zbylých dvou můstcích, což by 
mělo být nejpozději v červnu.  Pla

Veřejná knihovna Slivenec zve na besedu

MADEIRA - OSTROV KVĚTŮ A VŮNÍ
s cestovatelem Markem Kovářem

5. 3. 2024 od 18 hodin, zasedací místnost ÚMČ

Pro cestovatele Marka Kováře je cestování 
největším koníčkem, možná hraničící doslova 
s vášní. Rád o cestování vypráví, píše, 
promítá fotografie… Vše pod heslem: 

Co nejvíce vidět, za co nejméně peněz!
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Mikuláš s  čertem navštívili 
i  naše mládežnické katego-
rie. Někteří by si to možná 
zasloužili, ale do pekla nikdo 
odnesen nebyl.
Všechny naše kategorie už 
mají zasloužené volno, a pro-
to Vám chceme všem popřát 
krásné prožití svátků a krásný 
Nový rok. V  roce 2024 slaví 
náš klub 100 let od založení, 
chystají se zajímavé projekty, 
buďte s námi u toho a sledujte 
nás na sociálních sítích.  
 TJ AFK SLIVENEC

O 1. adventní neděli, která tentokrát připadla na 3. prosince, se podle sta-
ré tradice žehnají adventní věnce.  Nebylo tomu jinak ani u nás. 
V sobotu 16. prosince jsme měli opět možnost se ve sliveneckém kostele 
zúčastnit rorátní mše svaté. Podle tradice, která sahá až do dob Karla IV., 
se konají rorátní mše v brzkých ranních hodinách, často jen za svitu svící 
a mají svou jedinečnou atmosféru. To jsme si mohli potvrdit i my. Také 
tentokrát mši svatou doprovodil zpěvy z Unhošťského rorátníku a hrou 
na současné i historické nástroje soubor Ensemble Lazarus. Ti, kdo se ne-
dali odradit velmi brzkou ranní 6. hodinou, si tak odnesli s sebou i krásný 
hudební zážitek.
Jedinečnou atmosféru mše při svíčkách jsme si zopakovali i o třetí advent-
ní neděli. Ve sliveneckém kostele je již letitou tradicí právě o této adventní 
neděli zhasnout elektrické osvětlení a mši svatou slavit jen při svíčkách.
V podvečer Štědrého dne si i tentokrát mohli zájemci přijít do kostela při-
pálit plamínek Betlémského světla. To již tradičně do Slivence přinesly 

23. prosince děti ze sliveneckého zdravotnického a turistického kroužku 
ČČK a školní družiny.  Během hodiny a půl si pro světlo symbolizující ve 
světě stále tak potřebnou lásku, mír a naději přišlo cca 350 lidí. K vidění 
zde byl také již připravený betlém – samozřejmě ještě bez figurky Ježíška. 
Toho do jesliček uložil až otec David na začátku půlnoční mše svaté. O 
Slavnosti Narození Páně 25. prosince si před mší svatou přišlo vystavený 
betlém prohlédnout odhadem dalších cca 60 – 70 lidí.
Na svátek sv. Štěpána 26. prosince se od 15 hodin uskutečnilo již 12. vá-
noční setkání s hraním a zpíváním, při kterém zazněly nejen vánoční ko-
ledy, ale i různé krátké vánoční příběhy. A protože si letos připomínáme 
800 let od postavení prvního betléma, nechybělo ani krátké povídání o 
této tradici. Velké poděkování patří dvěma houslistkám, Helen Kuglero-
vé a Martině Kaiserové, a akordeonistovi/varhaníkovi Pavlu Fryšovi, díky 
kterým se kostel naplnil krásnými tóny a úžasnou atmosférou.
 -PeS-

Mikuláš v TJ AFK SLIVENEC:

Mše svatá při svíčkách

Půlnoční mše

Rozdávání betlémského světla

Vánoční hraní a zpívání 26. 12. 2023
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KALENDÁŘ SLIVENCE
LEDEN – BŘEZEN

 8. 1. 15:00 Schůzka Klubu seniorů v KC Na Půdě
10. 1. 16:00 Zdeňka Nováková: Dobrodružství české
 textologie (přednáška v KC Na Půdě)
17. 1. 16:00 Zdeňka Nováková: Dobrodružství české
 textologie (přednáška v KC Na Půdě)
17. 1. 16:00 Výtvarná dílna RC Pecka „Masopustní masky“ 
 (v Klubu Švestka)
27. 1. 19:00 Koncert Luboše Pospíšila v sále restaurace
 U Bůčka
28. 1. 14:00 Masopust (sraz na návsi)
30. 1. 18:00 Beseda: Fuerteventura – ostrov divokých pláží
5. 2. 15:00 Schůzka Klubu seniorů v KC Na Půdě
14. 2. 19:00 Koncert Sliveneckého akordeonového
 souboru (zasedací místnost ÚMČ)
20. 2. 18:00 Beseda: Podoby Boženy Němcové v dochované 
 korespondenci (zasedací místnost ÚMČ)
4. 3. 15:00 Schůzka Klubu seniorů v KC Na Půdě
5. 3. 18:00 Beseda: Madeira – ostrov květů a vůní
19. 3. 18:00 Beseda s H. Makoňovou: Výživa a emoční 
 přejídání
22. 3. 17:00 Jarní dílna s Táňou (v Klubu Švestka)
23. 3. Velikonoční jarmark
23. 3. 4. Květinkový ples u Bůčka
23. 4. Beseda s Dr. Jeronýmem Klimešem
27. 4.  Vítání občánků
31. 5.–1. 6. Slivenecké letnice
1. 6. Den dětí

SLIVENECKÝ
MASOPUST

Neděle 
28. ledna 2024

Sraz maškar 
na slivenecké návsi 

u rybníka ve 14 hodin.

průvod Slivencem do Holyně

masopustní dobroty

veselice s kapelou Třehusk

kejklíři na chůdách

stánkový prodej

mnohá zastavení a jiná 

překvapení


